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Budai: Pregatim OUG pentru angajatii companiilor vizate de sanctiunile împotriva

Rusiei

Coalitia de guvernare pregateste o ordonanta de urgenta pentru sprijinirea salariatilor din companiile

vizate de sanctiunile împotriva Rusiei, a declarat, miercuri, ministrul Muncii si Solidaritatii Sociale, Marius

Budai, la finalul sedintei de Guvern.

 

"Colegii mei de la ANOFM au discutat astazi la ANAF si cu bancile din România. Pregatim la nivel de coalitie o

ordonanta de urgenta care va avea prevederi pentru somajul tehnic. Am auzit începând de ieri aceasta problema.

Am convocat deja la Ministerul Muncii o comisie de dialog social strict pentru aceasta problema. Se pare ca sunt

solutii si eu pentru somajul tehnic am prins un articol în ordonanta de urgenta cu o anumita derogare. Deci exista

solutii, asa cum am identificat pentru plata somajului, cu siguranta vor fi solutii si pentru salarii. Când se va

termina comisia de dialog social cu siguranta veti primi o informare. Exista solutii, oamenii sa nu se panicheze.

Aceasta ordonanta este pe ordinea de zi a sedintei de coalitie si eu sper ca daca nu vineri, atunci sper ca saptamâna

viitoare sa o avem în Guvern. Am propus coalitiei aceasta ordonanta pentru ca exista acest pericol de a se închide

capacitati de productie din cauza crizei din Ucraina, Rusia si Belarus", a afirmat Marius Budai.

 

Pe de alta parte, ministrul Muncii a subliniat ca este exclus ca pensiile sa scada anul viitor, dupa ce va intra în

vigoare majorarea la 4,75% a procentului transferat la Pilonul II de pensii.

 

"Astazi, la nivel de Guvern, s-a aprobat ordonanta de urgenta cu majorarea procentului pe care îl transferam catre

Pilonul 2 de pensii, începând cu 1 ianuarie 2024, (de la 3,75%, n.r.) la 4,75%. Astfel, Ministerul Muncii, prin

Guvern, a îndeplinit si ultimul jalon (...), deci din punctul de vedere al Ministerului Muncii nu mai sunt jaloane de

îndeplinit în trimestrul I 2022 si lucram deja la jaloanele pentru trimestrele II si III din acest an. Acesta este un

jalon în PNRR asumat si (...) nu ne dorim sa punem în pericol implementarea PNRR. Era obligatia în PNRR sa

iasa acest act normativ pâna la 31 martie si practic am fost obligati sa dam aceasta ordonanta. Va informez ca anul

trecut, catre Pilonul II de pensii s-au virat aproximativ 2 miliarde de euro, iar în total toti administratorii de Pilon II

gestioneaza 18 miliarde de euro în acest moment. Este exclus sa scada pensiile. (...) Un calcul facut rapid, astazi,

care nu este un calcul definitiv, va duce deficitul la fondul de pensii la peste 2% din PIB, undeva la 4,7 miliarde de

lei, daca am aplica de acum, dar majorarea procentului nu se aplica de anul acesta", a mentionat Marius Budai.

 

Totodata, ministrul Muncii a precizat ca nu sustine propunerea de reducere cu 5% a contributiilor de asigurari

sociale.

 

"Nu sustin. Pentru ca acel transfer catre Pilonul II va vitregi de o suma de bani Pilonul I si nu cred ca este

momentul acum sa vitregim suplimentar Pilonul I de pensii. (...) Am rediscutat cu sindicatele, cele trei care m-au

sunat pâna acum, m-au informat ca nu sustin reducerea CAS, motivat de situatia economica actuala si de vitregirea

de o suma de bani a Pilonului I", a adaugat Marius Budai. 
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